
- Tyvärr finns det risk att ett sjukhus i Räppe minskar tillgängligheten för folk. Idag 
kan många cykla till sjukhuset, andra kan ta en kort paus från jobbet för tex 
mammografi. Vad tänker ni om detta (Anna-Lisa) 

- En kvinna drabbad av hjärncancer kom in och klagade att det är svårt med 
tillgängligheten till Växjö vårdcentraler (centralt) Hur skall den förbättras? 

- Om du vill bygga nytt sjukhus: Är du beredd att avbryta och avbeställa det nya 
sjukhuset? Vad skulle få dig att göra det? Vad är det i dagens sjukvård som inte ska 
göras när kostnaden för det nya sjukhuset skall betalas? 

- Regionens högste tjänsteman har sagt att vi inte ska uppnå socialstyrelsens 
medicinska mål avseende läkartäthet inom primärvården. Vem har tillsatt denne 
tjänsteman? Håller ni med om detta? 

- Både simhallen och sjukhuset är viktiga för att bevara Växjösjöns attraktion. 
Simhallen gör att många unga människor dras till området kring sjön. Sjukhusets 
besökare kan gå en sväng medan de väntar på taxi, tåg eller buss. Vacker också att 
se på från sjuksalarna. Flytta också delar av universitetets verksamhet till centrum 
för att öka attraktiviteteten där och gynna integrationen. Fråga: Hur vill ni behålla 
Växjösjöns attraktion för alla - inte bara de som får en bostad intill den? (Annelie 
Olsson) 

Viktigt att behålla och utveckla de gångstråk som finns runt sjön med publika ytor 
för samvaro och rekreation 

- Tre tyska turister beklagade att Växjö håller på att förändras. För c:a 10 år sedan 
var det en liten mysig stad med låg bebyggelse. Nu har den förfulats och området 
söder om järnvägsstationen ser ut som vilken stad som helst i Europa. Växjö har 
tappat sin profil. Fråga: Vilket ben skall Växjö stå på. Den lilla småländska stadens 
eller en kopia av tex Hamburg? 

Att växa är inget självändamål men att Växjö kommer att förändras över tiden är 
nog någonting vi måste acceptera. Vi kommer inte att vara en tysk icke-existerande 
idealbild av Sverige som ses exempelvis i såpoperan Inga Lindström. Den 
generation jag tillhör känner dock sorg över den rivningshysteri tidigare 
generationer genomdrev på 60- och 70-talet där fantastiska stadsmiljöer raserades 
och ersattes med något betydligt sämre. 

- 

- Hur ser kommunens planer för elbrist/elransonering ut inför vintern? 

En absurd fråga att få 2022, men den är naturligtvis relevant. Vi kommer att göra 
allt vi kan för att maximera vår egen elproduktion. Sannolikt kommer vi väl att få 
se temperatursänkningar i våra offentliga lokaler. 



- Hur mycket kostar all utrustning till ett nytt sjukhus? (Strålningsmaskiner, 
kirurgiutrustning mm, mm 

- 

- Simhallsfrågan – Anser du att simhallen ska ligga kvar på nuvarande plats? – 
anser du att det finns ett kulturvärde i nuvarande simhall? – anser du att Kampa-
ängen, badplatsen, beachvolleyplanerna ska behållas och utvecklas? – anser du att 
ett kallbadhus i Växjösjön vid simhallen skulle tillföra attraktivitet? 

Ja, en ny simhall bör byggas söder om den nuvarande 

- Politik generellt - Anser du att politiker ska vara en yrkesroll eller ett 
förtroendeuppdrag? – anser du att politiker i första hand skall lyssna? – anser du att 
ett politiskt mandat skall förpliktiga till lyhördhet och lyssnande även under 
mandatperioden? 

Förtroendeuppdrag. Man ska både lyssna på opinionen och driva opinionen. 

- Sjukhusfrågan – Var ligger din ”smärtgräns” avseende kostnad för nytt sjukhus? 
10 miljarder/12 miljarder/15 miljarder? Är du beredd att uppfylla/verka för att 
uppnå socialstyrelsens medicinska mål om läkartäthet (1100/läkare) inom 
primärvården? – Anser du att det är rätt att använda pensionsmedel för finansiering 
av det nya sjukhuset? –Anser du att ”CLV-alternativet” är godtagbart utrett? 

- Kultur- och fritidsförvaltningen – Vad anser du om att dela på förvaltningen? 
Kulturförvaltning och Fritidsförvaltning? – Hur är anslagsfördelningen mellan 
kultur respektive fritid. – Vilken policy och ekonomi gäller för konstnärlig 
utsmyckning av kommunens/regionens nybyggnation? – Finns det någon policy 
specifikt för kultur? (Verksamhetsrapport 2021) – Tycker du att vi skall ha ett 
”skönhetsråd” i Växjö? (idéell förening) 

Det är ganska jämt fördelat mellan kultur och fritid. Vi har idag en policy med 1 % 
på byggen upp till 300 miljoner. Därefter bestämmer bygnadens art och funktion 
om 1 % ska gälla även därefter. Osäker vad som menas med policy för kultur, Vi 
har enskilda styrdokument bl.a. för bibliotek, konsthall och Det fria ordets hus. 
Gärna ett skönhetsråd i Växjö. 

- Vad finns det för planer på cykelvägar in till Växjö från orterna runt om stan. 
Furuby/Risinge – Växjö. Ingelstad – Växjö? (Tex från Furuby/Risinge tar 
människor sig fram lite ena sidan 25:an och en bit andra sidan 25:an. Det innebär 
övergång utan trafiksäkerhet där bilarna får köra 100 km/tim!!! Det går att cykla 
andra vägar men det blir betydligt längre. 

Är inte helt uppdaterad på detta. 



- De ukrainska flyktingarna har kommit enligt massflyktsdirektiv. Detta innebär att 
de inte har rätt till Sfi. Skulle kommunen kunna ordna eller stötta något projket som 
ger dessa flyktingar möjlighet att lära sig grundläggnade svenska. Detta skulle 
kunna innebära att de har möjlighet att få jobb och försörja sig. Om jag förstått det 
rätt är dessa flyktingar ofta välutbildade och vill inget hellre än att bidra till sin 
försörjning. Win – win situation. Detta borde kommunen vara intresserad av tycker 
jag (Birgitta Andersson) 

Om jag förstått det rätt stöttar vi en rad organisationer som tagit sig an de ukrainska 
flyktingarna där svenskundervisning kan vara ett sådant moment. 

- Vi undrar när träffpunkten på Åbyvägen öppnar igen? Vi är några som undrar. Vi 
får inget besked från politikerna trots upprepade påminnelser. 

Inte uppdaterad på frågan. 

- Kommunens styrande politiker sänker kommunalskatten. – I stället belastar de 
hyresgästerna i de kommunala bostadsbolagen med typ ”extra” skatt genom att ta 
av de kommunala bostadsbolagens inkomster till att finansiera kommunal 
verksamhet. Varför skall hyresgäster finansiera kommunal verksamhet på detta 
sätt? Bostadsbolagens inkomster borde komma hyresgäster tillgodo genom 
förbättringar i bostadsområden, underhåll osv. 

Förbättringar i bostadsområdena och underhåll omöjliggörs inte av en utdelning till 
kommunen. Det är rimligt att en ägare får avkastning på sitt ägande. Några abdra 
exempel på detta är utdelning från VEAB som främst berör villaägare och 
Apoteket, Vattenfall och LKABs utdelning till svenska staten som går direkt in i 
statskassan. 

- Är du för att Växjö ansluter sig till ICAN.s city appeal och blir en kärnvapenfri 
zon? 

Nej. 

- Alla fula hus som byggts och byggs i Växjö – hur är det möjligt? Flera utsocknes 
gäster har reagerat när de sett raderna av nybyggda hus längs Teleborgsvägen. Man 
kan inte bara ha byggnadstekniska krav på nybyggnation – även det estetiska är 
viktigt. Vi som bor i närheten måste se byggnaderna varje dag och även nästa 
generation! Tänker ni inkludera även estetiska hänsyn i kraven på nybyggnation? 

Se svar om skönhetsråd 

- Det är ett problem att personalen på äldreboenden har alltför dåliga kunskaper i 
svenska. Jag har träffat flera somaliska kvinnor som går på 
undersköterskeutbildning och har alltför dålig grund för att klara den utbildningen 
och jobb därefter. Ordförrådet motsvarar ibland bara det hos en lågstadieelev och 



uttalet gör att det är svårt att förstå. De har släppts vidare från SFI och SAS-grund 
trots alltför stora brister i kunskap och uttal. Vad tänker ni göra för att åtgärda 
problemet? 

Goda språkkunskaper är en förutsättning för att man ska kunna erbjuda en god 
vård. Vi ser gärna ett språktest(för alla) som vill arbeta inom vården. 

- Varför (a) regioner? (b) så många statliga myndigheter? (c) så dålig åldringsvård, 
bemanning och löner? (d) politiker som är ”snackers” i stället för ”doers” (e) varför 
inte en koalition med S + M so bas? (det är ju kris) 

- Regeringen och Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) slöt i januari 2022 fyra 
överenskommelser för fortsatt förstärkning av hälso- och sjukvården i Sverige. 
Inom ramen för dessa överenskommelser riktar regeringen totalt ca 11 miljarder 
kronor under 2022 till exempelvis insatser för att öka tillgängligheten och bättre 
möta invånarnas behov av vård, bland annat genom goda förutsättningar för 
vårdens medarbetare och utveckling av primärvården. Har Region Kronoberg fått ta 
del av dessa pengar? Vad har de använts till? 

- Genom att beställa projektering av sjukhuset för 1,25 miljarder kan regionen 
riskera att betala stora summor i onödan eftersom man inte avvaktat någon byggbar 
tomt (lagakraftvunnen detaljplan). Beställningen som gjorts av tjänstemän 2022-08-
19 har inte heller avvaktat laga kraft för regionfullmäktiges beslut från den 2 mars. 
Är det rimligt att ett tjänstemannabeslut, som ev har tagits på felaktiga grunder, kan 
omfatta ett så stort risktagande? 

- Kommunstyrelsen beslutade 3 maj om uppdaterat s k ”projektdirektiv” för nya 
sjukhuset. Detta gjordes eftersom kommunen förstått att det inte fanns några 
avslutade beslut om sjukhuset. Politikernas beslut hade i demokratisk anda 
överklagats! Nu fyra månader senare finns fortfarande inga lagakraftvunna beslut 
om sjukhuset. Kommunstyrelsen bedömde att det fanns ”låg men inte obefintlig” 
risk att detaljplanen inte skulle gå igenom. Om detaljplanen inte går igenom, 
kommer då kommunen att påbörja en ny process som tar ca två tre år (kanske fram 
till nästa val) för att möjligen få fram annat beslut. Eller kommer man då att börja 
utreda CLV alternativet? 

- Naturskyddsföreningen driver en kampanj för att rädda vildbina. I Växjö har 
projektet ”barn räddar bin” startats med stöd från flera goda krafter, däribland en 
positiv signal från kommunfullmäktige. Är ditt parti berett att fortsatt stödja denna 
verksamhet på förskolorna? 

Kan för lite men det låter som ett lovvärt projekt. 

- På flera förskolor i Växjö finns naturmark in på knuten, medan det på andra 
nybyggda förskolor tvärtom är plastgräs och konstgjorda solskydd samt 



parkeringsplatser för personalen som råder. Vill ditt parti verka för att 
förskolebarnen får tillgång till naturmark på förskolans tomt? 

Ja. 

- Naturmark på tomten eller i absoluta närheten av skolan är viktigt för att ge 
barnen förståelse för naturens och livets processer. Dessa områden hotas ofta vid 
utbyggnad. Är ditt parti berett att värna om naturmark på skoltomterna och 
närbelägna exkursionsområden för skolorna? 

Ja. 

 


